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Udvalget for Landdistrikter og Øer 

Christiansborg  

1240 København K 

Udvalget for Landdistrikter og Øer har i brev af 9. oktober 2020 stillet mig følgende 

spørgsmål 3 alm. del, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter øn-

ske fra Karina Lorentzen Dehnhardt (SF). 

Spørgsmål 3 

Hvad er de mest almindelige grunde til, at landdistrikter og øer får afslag på ansøg-

ninger til bredbåndspuljen? 

Svar 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Energistyrelsen. De har oplyst følgende, hvortil jeg 

kan henholde mig: 

 

I alle de år, hvor bredbåndpuljen har eksisteret, har der været søgt om mere i til-

skud, end der var afsat til puljen det pågældende år. 

 

Som beskrevet i svaret på spørgsmål 1, rangeres projekterne ud fra en pointscore 

baseret på seks objektive kriterier, således at de projekter, der har en høj point-

score, er de projekter, som først får tildelt tilskud fra bredbåndpuljen. 

 

Der foreligger ikke en entydig forklaring på, hvorfor projekter opnår en lav point-

score. Men det er typisk således, at man har scoret lavt inden for flere af de krite-

rier, der indgår i pointmodellen. 

 

Rammerne for bredbåndspuljen blev justeret forud for 2018-runden og igen forud 

for 2020-runden. Det primære formål har været at målrette puljen mere mod tyndt 

befolkede områder. 

 

 

Med venlig hilsen  

 

Dan Jørgensen 
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